

Title (en)  
Braiding machine.

Title (de)  
Flechtmaschine.

Title (fr)  
Métier à dentelle.

Publication  
**EP 0325880 A1 19890802 (FR)**

Application  
**EP 88420028 A 19880129**

Priority  
EP 88420028 A 19880129

Abstract (en)

This braiding machine is of the type comprising pinions (5), wheels (6) for orienting the spindles (28) and an axial support (17) on which are articulated picker blades (19). According to the invention, the rotational connection of each wheel (6) to its drive pinion (5) is made by wedging members, the wedging and unwedging of which are controlled by a cage interposed between pinion and wheel, in frictional contact with the pinion (5) and comprising at least one outer projecting finger bearing against a moveable lock (54) in dependence on the programming, whilst each wheel (6) is equipped, on the one hand, with a peripheral cam profile (43) interacting with a pusher (44) for controlling the movement of one of the picker blades and, on the other hand, with radial notches capable of coming into abutment on the fingers of the cage. <IMAGE>

Abstract (fr)

Ce métier à dentelle est du type comprenant des pignons (5), des molettes (6) d'orientation des fuseaux (28), un support axial (17) sur lequel sont articulés des lames de battants (19). Selon l'invention, la liaison en rotation de chaque molette (6) avec son pignon d'entrainement (5) est assurée par des organes de coincement dont le coincement et le décoincement sont commandés par une cage intercalée entre pignon et molette, en contact de frottement avec le pignon (5) et comportant au moins un doigt extérieur en saillie s'appuyant contre un verrou mobile (54) sous la dépendance de la programmation, tandis que chaque molette (6) est munie, d'une part, d'un profil périphérique en came (43) coopérant avec un poussoir (44) de commande du mouvement de l'une des lames de battant et d'autre part, de crans radiaux aptes à venir en butée sur les doigts de la cage.

IPC 1-7  
**D04C 3/24**

IPC 8 full level  
**D04C 3/24** (2006.01)

CPC (source: EP)  
**D04C 3/24** (2013.01)

Citation (search report)

- [E] FR 2605022 A1 19880415 - BOUDOUL ALAIN [FR]
- [A] DE 3145818 A1 19820715 - BUENAVENTURA MARTI COMAS S A B [ES]
- [A] DE 2907500 B1 19791115 - MAYER FA KARL
- [A] DE 407946 C 19250106 - BARTELS DIERICHS & CO G M B H
- [A] GB 770779 A 19570327 - TILTMAN Langley LTD
- [A] DE 2338270 A1 19750206 - BILLI SPA
- [A] FR 596271 A 19251020 - ALVERGNAS ET CIE

Designated contracting state (EPC)  
DE ES GR IT

DOCDB simple family (publication)  
**EP 0325880 A1 19890802; EP 0325880 B1 19920722; DE 3873065 D1 19920827; FR 2605022 A1 19880415; FR 2605022 B1 19881223**

DOCDB simple family (application)  
**EP 88420028 A 19880129; DE 3873065 T 19880129; FR 8614399 A 19861010**